

		Referat socgruppen 230613	
Mødetid og sted		Tirsdag 13. juni 2023 kl. 16.30 til 19.00 Hos: Inger	
Tid	Min	Emne	
16.30	10	<p>A(ttendance): Hvem er her? Jens Erik, Lisbeth, Inger, Merete, Riko, Nila. Afbud fra Nille, Cleo, Ane og Tina.</p> <p>I(nformation): meddelelser</p> <p>God udflugt til Permatopia, Inger laver notat.</p> <p>Leyla og Riko er begyndt at planlægge tur til Wien i forår/sommer 24</p> <p>Lisbeth mfl planlægger tur til Berlin første weekend i november</p> <p>N(æste møde): tid og sted: Onsdag 23/8 16.30 til 19 hos Inger, Baggesensgade 6, Øverst tv., 2200 N.</p>	
16.40	20	Tjek ind	
17.00	5	Samtykke til dagsordenen	B
17.05	30	<p>Punkt 1: Sociokratigruppens rolle i bestyrelsens kommende arbejde med organisation i Urbania. <i>Jens Erik</i></p> <p>Liv står for et udredningsarbejde for bestyrelsen og vil gerne deltage i nogle af vore møder. Hvordan ser vi os selv i den proces?</p> <p>Udforskningsrunde:</p> <p>Vi skal være midt i det hele. Vi vil have en sociokratisk organisation, så vi er vigtige. Udvikle den form Urbania har brug for, gå ud til arbejdsgrupperne og hjælpe dem, binde grupperne sammen, sociokrati i alle.</p> <p>Vores vigtigste bidrag lige nu: Org-diagram (bl.a. facilitere medlemsmøde, hvor alle tegner Urbania og diskuterer org-opbygning), domæneafklaring, aftenskole.</p> <p>Når vi er involveret i processen, bliver det tydeligere hvad vi kan bidrage med. Være hjælpere, ikke alvidende eksperter.</p> <p>Besluttet: Jens Erik inviterer Liv til 23/8.</p>	U
17.35	20	Punkt 2: Aftenskolen efterår 23	B

		<p>Datoer og teams:</p> <p><u>Tema 1 Forslag og beslutning</u> Mandag 28/8 18.45-21: Nille og Inger Torsdag 31/8 18.45-21: Riko og Inger</p> <p><u>Tema 2 Mødestruktur og valg til roller</u> Mandag 11/9 18.45-21: JE og Merete</p> <p><u>Tema 3 Fra idé til forslag</u> Onsdag 27/9 18.30-21.15: Cleo og Inger (OBS længere tid)</p> <p><u>Tema 4 Sociokratisk organisering af Urbania</u> Torsdag 12/10 18.30-21.15: Riko og JE (OBS længere tid)</p> <p>Praktiske opgaver: lokaler: JE reserverer hos MS information (via Kommunikationsgruppen): Jens Erik (sparring Inger) tilmeldingsprocedure (via hjemmesiden) og -tjek : Riko (har adm-adgang til hjemmesiden) (evt. sparring Inger) forplejning og ansvarlige. Inger laver liste over hvad der skal købes. skriftligt materiale og handouts: De enkelte teams ansvarlige.</p> <p>Info: først generelt med oversigt og datoer inden sommerferien, tre uger før reminder.</p> <p>Der skal være en særskilt mappe for aftenskolen under arbejdsdokumenter. Altid sidst opdaterede version.</p> <p>Weekendaftenskolen: modul 1+3 lørdag, 2+4 søndag</p> <p>Forslag: 28-29/10, 11-12/11, 13-14/1 24 (som konfirmeres ved bestyrelsesmødet 21/6),</p> <p>Tanker om fortsættelse efter dette: Vi kommer til at gentage aftenskolen flere gange, også i foråret, forhåbentlig med ny bemanning.</p> <p>Udmelding til bestyrelsen: Vi foreslår at aftenskolen er en del af engagementet og tæller i den sammenhæng.</p>	
17.50	10	Pause	
18.00	15	Punkt 3: Input til, hvordan vi praktiserer sociokratiske metoder med mange mennesker. <i>Jens Erik</i>	O

		<p>Både Permatopia og Wien har en kombination af sociokratiske metoder og afstemninger. Godt at vi sætter os ind i nogle forskellige modeller, så vi har en idé om det når folk på aftenskolen spørger. Lægge mærke til, hvordan andre træffer beslutninger - og hvilken type af beslutninger. Hvad ligger i hvilke (og hvis) domæner, hvad ligger "over" de enkelte definerede domæner. Finde processer, der sikrer engagement og kvalitet uden at sætte hele toget i stå. Obs på at vi i sagens natur er på et hypotetisk niveau, vi har ikke et praksisfællesskab.</p> <p>Hvis vi får en sociokratisk konference næste år, kan vi udforske det nærmere.</p>	
18.15	10	<p>Punkt 4: Mødeplan efterår 23</p> <p>Besluttet: 23/8 26/9 19/10 (ligger i efterårsferien) 30/11 16/12 9.30-12, herefter julefrokost hos Inger</p> <p>Riko og Inger foreslår procedure for mødefastlæggelse til næste gang.</p>	B
18.25	5	<p>Punkt 5: Gamle referater på Urbanias website?</p> <p>Fra sidste møde: "Referaterne fra 2022, 2021 og 2020 besluttede vi ikke noget om. Det skal vi gøre."</p> <p>Beslutning: Vi gør ikke noget med de gamle referater. Hvis nogen spørger, kan de få adgang til vores eget arkiv.</p>	B
18.30	15	<p>Punkt 6: Lisbeths udtjekning af gruppen. TAK!</p>	O/F
18.45	5	<p>Backlog opdatering</p> <p>Beslutninger i store grupper - forskellige muligheder (Jens Erik) Procedure for mødeplanlægning (Riko og Inger)</p>	B
18.50	15	<p>Tjek ud.</p> <p>Visuelle hjælpemidler ville være godt, fx. i diskussionen af aftenskolen</p> <p>God facilitering, når vi skifter fra udforskning til operative detaljer bør det bemærkes, så vi ved hvad vi er i gang med. Godt at dvæle lidt ved afslutningen af et punkt, så vi kommer samlet hen til det næste.</p>	

19.00		Mødet slut – og ingen sandwich.	